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PROTOKÓŁ NR XLII/14 SESJI RADY GMINY RE ŃSKA WIE Ś W DNIU 

11 CZERWCA 2014 ROKU 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie oraz stwierdzenie prawomocności sesji Rady Gminy Reńska Wieś. 
2. Informacja z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy Reńska Wieś. 
3. Informacja z działalności międzysesyjnej Przewodniczącego Rady Gminy. 
4. Informacja z działalności międzysesyjnej Komisji Stałych Rady Gminy. 
5. Funkcjonowanie Jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych na terenie Gminy Reńska 

Wieś. 
6. Przedstawienie opinii; 
a) Regionalnej Izby Obrachunkowej: 

- o sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2013 r. Gminy Reńska Wieś, 
- o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy za 

2013 rok 
b) Komisji Rewizyjnej: 

- w sprawie sprawozdania finansowego za rok 2013 Gminy Reńska Wieś, 
- w sprawie wykonania budżetu gminy za rok 2013, 

7. Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z 
wykonania budżetu Gminy za 2013 rok wraz z informacją o stanie mienia jednostki 
samorządu terytorialnego- podjęcie uchwały. 

8. Głosowanie w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy za 2013 rok- podjęcie uchwały. 
9. Głosowanie nad projektami uchwał: 
- w sprawie zmiany budżetu Gminy na 2014 rok, 
- w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Reńska Wieś, 
- w sprawie zmiany uchwały nr XLI/268/14 w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

jednostce samorządu terytorialnego, 
- w sprawie przyjęcia zmiany Statutu Związku Gmin Śląska Opolskiego w Opolu, 
- w sprawie przyjęcia zmian Statutu Związku Międzygminnego „Czysty Region” z 

siedzibą w Kędzierzynie- Koźlu, 
- w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność Gminy Reńska Wieś – 

działka 31/36 obręb Komorno, 
- w sprawie Statutu Sołectwa Bytków, 
- w sprawie Statutu Sołectwa Dębowa, 
- w sprawie Statutu Sołectwa Długomiłowice, 
- w sprawie Statutu Sołectwa Gierałtowice, 
- w sprawie Statutu Sołectwa Kamionka, 
- w sprawie Statutu Sołectwa Komorno, 
- w sprawie Statutu Sołectwa Łężce, 
- w sprawie Statutu Sołectwa Mechnica, 
- w sprawie Statutu Sołectwa Naczysławki, 
- w sprawie Statutu Sołectwa Poborszów, 
- w sprawie Statutu Sołectwa Pociękarb, 
- w sprawie Statutu Sołectwa Pokrzywnica, 
- w sprawie Statutu Sołectwa Radziejów, 
- w sprawie Statutu Sołectwa Reńska Wieś, 
- w sprawie Statutu Sołectwa Większyce. 
10. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
11. Zapytania i interpelacje. 
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12. Zamknięcie obrad. 
 

Obrady XLII sesji rozpoczęto o godz. 1400 w sali nr 20 Urzędu Gminy w Reńskiej Wsi. 

Obecnych 14 radnych ze statutowego składu 15 radnych. Nieobecny Radny- J. Majnusz. 

Ad. 1 Otwarcia XLII obrad sesji Rady Gminy Reńska Wieś dokonał Przewodniczący Rady 

Gminy- Krystian Flegel, który stwierdził prawomocność obrad. 

Przewodniczący Rady- K. Flegel powitał radnych, sołtysów, Wójta Gminy- Mariana 

Wojciechowskiego, Z-cę Wójta Gminy- Jana Domek, Skarbnik Gminy- Reginę Słociak, 

Sekretarz Gminy- Marię Zaniewską, Kierownik Ref. Budownictwa i Ochrony Środowiska w 

U.G.- Urszulę Szczypińską, sołtysów, zaproszonych gości. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel zwrócił się z zapytaniem o zmianę porządku obrad. 

Wójt Gminy- M. Wojciechowski wnioskował o wprowadzenie do pkt. 9 porządku obrad 

projektów uchwał: 

- w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej, która jest skutkiem zmian w budżecie, 

- w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność Gminy Reńska Wieś – działka 

31/36 obręb Komorno. Generalnie chodzi o teren wydzielony z pałacykiem. Wszystkie 

uzgodnienia dotyczące podziału działki, opinia konserwatora zostały uzyskane, jak już 

porządek sesji był ustalony i stąd propozycja by wprowadzić to do porządku, tak aby można 

było tę procedurę sprzedaży kontynuować, zlecić operat szacunkowy i umieścić na tablicy 

ogłoszeń, bo to 6 tygodni musi wisieć. Szkoda byłoby tego czasu do następnej sesji. 

Przewodniczący Rady Gminy Reńska Wieś- K. Flegel zarządził głosowanie nad propozycją 

zmiany porządku obrad. W głosowaniu udział wzięło 14 obecnych radnych. W głosowaniu 

radni jednogłośnie opowiedzieli się za zmianą porządku obrad (14 głosów „za”). 

Ad. 2 Wójt- M. Wojciechowski przedstawił sprawozdanie z pracy Wójta Gminy Reńska Wieś 

za okres od 24 kwietnia do 11 czerwca do 2014 r. stanowiące załącznik do protokołu.  

Wójt- M. Wojciechowski uzupełnił informację o: 

-Przedstawiciele osób dysponujących pozwoleniem na budowę biogazownii na terenie 

poligonu twierdzą, że biogazowania będzie budowana. W rankingu wniosków, które zostały 

złożone do Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska na dofinansowanie wniosek jest na 

drugim miejscu, pieniędzy jest na trzy wnioski. 

- Prawdopodobnie działkę z nielegalnym wysypiskiem w Długomiłowicach wydzierżawi 

Remondis i na tym terenie zrobi porządek. Odwoływaliśmy się co do terminu i co do ilości 

odpadów, które maja być z tej działki usunięte. Odwołanie nie zostało uznane, ale złożyłem 
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wniosek w Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska w Opolu o przesunięcie terminu do 

końca września. 

- W ramach zadania, które mieliśmy do realizacji w tym roku, Firma miała wykonać 

przyłącza do dwóch budynków, naprzeciw boiska w Większycach i to zostało wykonane. 

Wykonano również przyłącza na ul. Kozielskiej w Większycach. Miał być przyłączony 

budynek w Reńskiej Wsi do kanalizacji. Firma przystąpiła do budowy tego przyłącza i jak już 

je skończyła to wtedy odezwali się przedstawiciele właścicieli działki twierdząc, że my nie 

mamy zgody na wejście na działkę. Właściciele mieszkają w Niemczech i twierdzą, że nie 

mamy zgody. Rzeczywiście prawda była taka, że zgodę na wejście nie podpisali właściciele, 

podpisali ci, którzy w tym budynku mieszkali, przy czym w rozmowie z projektantem, na 

pytanie czy są uprawnieni do podpisania powiedzieli, że tak, oni są w kontakcie z 

właścicielem, on o wszystkim wie i mogą podpisać i też podpisali. W 2001 roku kiedy 

budowana była kanalizacja w Reńskiej Wsi, kiedy ten budynek był podłączany do kanalizacji, 

również właścicieli już nie było, mieszkały tam osoby inne i podpisały zgodę i budynek został 

podłączony, nikt wtedy nie protestował. W tej chwili zrobił się protest. Rozmawiałem 

telefonicznie z właścicielem tych działek. Twierdził, że oczekuje odszkodowania, 

powiedziałem wtedy, że rozmowa jest możliwa, bo projektant, który wykonywał 

dokumentację przyznał się że rzeczywiście mógł starać się dotrzeć do właścicieli, ale 

ponieważ pani twierdziła, że jest władna podpisać zgodę, to przyjął od niej podpis. W 

rozmowie z właścicielem wróciłem uwagę, że jeżeli odszkodowanie, które będzie żądał 

będzie większe niż wartość tej kanalizacji to my to wykopiemy. Po tej rozmowie, obecny tutaj 

pan, wystąpił z żądaniem zapłaty z różnych tytułów na kwotę 35.000zł. Przy czym wartość tej 

kanalizacji, która tam jest zakopana to jest kwota trochę ponad 10.000zł. Firma na moje 

zlecenie wykopała tę kanalizację i zabrała, a projektant na swój koszt przeprojektował ją w 

ten sposób, że po drugiej stronie drogi krajowej jest przeprowadzona wzdłuż drogi i przejście 

na drugą stronę przy zjeździe na ulicę Raciborską. Później pan złożył w imieniu właściciela 

kolejne pismo, w którym żądał 25.000 zł odszkodowania, ponieważ z budżetu gminy żadna 

złotówka bez podstawy prawnej nie może być wydatkowana, w związku z tym takie pismo 

nie jest podstawą prawną do odszkodowania. Ttłumaczyłem panu, że jedynie wyrok sądu w 

tej sprawie określający wartość odszkodowania będzie dla gminy podstawą do wypłaty. 

Działka została wyrównana, trawa zasiana już rośnie. Z terenu inwestycji firma, która 

wykonywała tą inwestycję ma porobione zdjęcia, jak było przed. Roszczenia dotyczące 

naprawy płotu, które były podnoszone w piśmie, są w ogóle niezasadne bo płot był nie 

ruszany. Ponieważ na to drugie pismo dotyczące zapłaty 25.000 zł oczywiście z naszej strony 
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była odmowa. Wczoraj pan, złożył kolejne pismo, w którym żąda ustosunkowania się do 

spraw związanych z przywróceniem działki do stanu poprzedniego. To pismo zostało 

przekazane dzisiaj firmie wykonującej zadanie bo to firma ma przywrócić do stanu 

poprzedniego. 

- 16 czerwca, w najbliższy poniedziałek odbędzie się odbiór dróg na poligonie. Ta inwestycja 

ma termin zakończenia do końca czerwca, jest parę dni przed terminem skończona.  

- Jednocześnie 16 czerwca o godz. 1000 w Gminnym Ośrodku Kultury odbędzie się spotkanie 

z przedstawicielami Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa w celu przekazania 

informacji o możliwościach z jakich mogą korzystać rolnicy w latach 2014- 2020 na 

inwestycje, remonty, sprawy związane z rolnictwem. 

- Klub z Większyc awansował do IV ligi. Prezes złożył pismo z informacją, co jest potrzebne 

aby klub dostał licencję na grę w IV lidze. Według tych wymagań, które są niezbędne do gry 

w IV lidze, boisko ma być całkowicie ogrodzone, musi posiadać dla 13 osób dwie zadaszone 

wiaty i 400 krzesełek do siedzenia dla kibiców. Według mojego szacunku, lekko licząc to jest 

około 50.000 zł, w związku z tym nie wiem skąd 50.000 zł wziąć. Na propozycję żeby 

Większyce grały w Reńskiej Wsi bo boisko jest przygotowane i spełnia wszystkie wymogi to 

prawie oburzenie wystąpiło, jak mogą grać w Reńskiej Wsi. To wszystko musi być gotowe 

przed rozpoczęciem ligi jesiennej. 

- Rzeczpospolita co roku robi rankingi gmin, były lata, że byliśmy w pierwszej dziesiątce w 

kraju, były lata, że nas nie było. W tym roku jesteśmy w grupie 250 gmin, do których wysłano 

dodatkową ankietę i zobaczymy czy się znajdziemy w setce. Jesteśmy już w 250, co i tak na 

1600 gmin wiejskich jest wynikiem, w mojej ocenie dobrym. 

Wójt- M. Wojciechowski przedstawił zarządzenia podpisane w okresie międzysesyjnym, 

których zestawienie stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 3 Sprawozdanie z pracy Przewodniczącego Rady Gminy- K. Flegel w okresie od 24 

kwietnia do 11 czerwca 2014 r.  zawiera następujące punkty: 

24.04- Udział w pucharze piłkarskim na Orliku, gdzie była młodzież z partnerskiej gminy 

Neuenstein, 

- Koncert papieski w GOK, 

- 25.04-  Pożegnanie delegacji z Neuenstein. 

- 6.05- Spotkanie z Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej odnośnie posiedzenia dotyczącego 

absolutorium oraz zwołania posiedzenia Komisji Rewizyjnej dotyczącego pisam pana Wójta 

odnośnie pana Sołtysa Kufki, 

- Posiedzenie Rady Sołeckiej Reńskiej Wsi, 
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- 17.05 - Udział w posiedzeniu Komisji Rewizyjnej odnośnie zarzutu pana sołtysa Kufki 

- 22.05- Wspólne posiedzenie Komisji Stałych dotyczące wykonania budżetu za rok 2013, 

- 27.05-  Udział w spotkaniu z okazji Dnia Samorządowca, 

-30.05- Pogrzeb Prezesa OSP w Poborszowie- Adriana Komander. 

Wpłynęły pisma: 

- Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Reńskiej Wsi odnośnie oceny zasobów pomocy 

społecznej na 2013 dla Gminy Reńska Wieś, 

- Pana Wójta- Mariana Wojciechowskiego w sprawie zbadania zarzutów pana Kufki.  

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel odczytał pismo.  

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel: W związku z pismem poprosiłem Komisję 

Rewizyjną, żeby to rozstrzygnąć. 

- Wezwanie do naprawy szkód, o których mówił pan Wójt, jest to pismo pana Jacka Skiby, a 

pełnomocnikiem jest pan Piotr Pabisz.  

- Wystąpienie Pokontrolne RIO- są drobne uchybienia kontrola wypadła pomyślnie, 

- Gmina Kobiór przysłała uchwałę w sprawie poparcia zahamowania wypływu środków z 

regionu, 

- Pismo RIO odnośnie wniosku Komisji Rewizyjnej dotyczącego absolutorium, pozytywne. 

- Wystosowałem pismo do Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej z poparciem budowy biogazowni na terenie naszego poligonu. 

Ad. 4 Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel przekazał głos kolejno Przewodniczącym 

Komisji w celu przedstawienia sprawozdania z działalności Komisji w okresie od 24 kwietnia 

do 11 czerwca 2014 r. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej- U. Marks: Komisja Rewizyjna miała posiedzenie 17 

maja, tematem było wyjaśnienie zasadności stawianych zarzutów przez pana Ryszarda Kufkę, 

jakoby pan Wójt z pełną świadomością i premedytacją okłamywał radnych, dlatego też pan 

Wójt zwraca się do pana Przewodniczącego następnie Pan Przewodniczący zowołuje Komisję 

Rewizyjną, żeby wysłuchała obydwu stron i podjęła stosowne zdanie w tej sprawie. Komisja 

Rewizyjna wysłuchała pana Wójta. Były dołączone do pisma pana Wójta, dwa pisma pana 

Kufki, pierwsze dotyczyło działki tzw. śmietniska w Długomiłowicach, a drugie dotyczyło 

działki na Dębowej gdzie była wykonana odkrywka w celu wydobycia piasku. Po 

wysłuchaniu obu stron, Komisja Rewizyjna nie dopatrzyła się żadnych nieprawidłowości ze 

strony pana Wójta w trybie załatwiania i całej procedurze spraw związanych z 

dzierżawieniem tych działek i podjęła decyzję przez głosowanie, że zdanie, które pan Wójt 

przytoczył, że z pełną świadomością i premedytacją okłamuje radnych jest bezpodstawne. 22 
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maja było posiedzenie wspólne Komisji Stałych. Na posiedzeniu tym analizowano 

sprawozdania finansowe za 2013 rok, rozpatrywano sprawozdanie z wykonania budżetu 

Gminy Reńska Wieś za 2013 rok. Po tym wspólnym posiedzeniu Komisja Rewizyjna miała 

posiedzenie, na którym wydała opinie w sprawie sprawozdania finansowego za rok 2013 

Gminy Reńska Wieś, opinię w sprawie wykonania budżetu Gminy za 2013 oraz opracowała 

wniosek w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Reńska Wieś. 

Przewodnicząca Komisji Społeczno- Oświatowej- V. Nabrdalik:  W okresie 

międzysesyjnym Komisja Społeczno- Oświatowa miała dwa posiedzenia. 14 maja gościliśmy 

panią Joannę Jaroszewską, która przedstawiła sprawozdanie z działalności Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej oraz pana Zbigniewa Bustryckiego- Gminnego Komendanta 

Ochotniczych Straży Pożarnych, który zapoznał państwa radnych ze stanem organizacyjnym i 

technicznym ochrony przeciwpożarowej w naszej Gminie. 22 maja, odbyło się wspólne 

posiedzenie Komisji Stałych Rady Gminy. 

Członek Komisji Finansowo- Gospodarczej- W. Krybus: Komisja Finansowo- 

Gospodarcza miała posiedzenie 7 maja i 22 maja, wspólne posiedzenie komisji. Pierwsze 

posiedzenie było poświęcone finansom szkół, na tym posiedzeniu doszliśmy do wniosku, że  

z finansami szkół jest nie tak dobrze jak było kiedyś i na pewno tak dobrze nie będzie, a 

będzie co raz gorzej, coś trzeba z tym zrobić, ale nie za tej kadencji. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel otworzył dyskusję nad sprawozdaniami. 

Radny- M. Polanik:  Czy mógłby pan Wójt, kilka słów powiedzieć odnośnie spotkania 

związanego z zagrożeniem powodziowym.  Co za tematy były poruszane? 

Wójt- M. Wojciechowski:  Dla mnie, ponieważ mieszkamy, żyjemy przy Odrze w części 

gminy to co działo się tym razem było mocno na wyrost. W sytuacji, kiedy zostały lekko 

przekroczone stany ostrzegawcze podnoszenie takiego larum, ani przed powodzią w 1997, ani 

w 2010 nie było, nie wiem czemu to miało służyć. Przeświadczeniu, że naradami i 

spotkaniami da się zabezpieczyć przed powodzią. To co my mamy robić, kiedy zamykać 

klapy, zakładać szandory my to wszystko wiemy. Przyjechał Wojewoda, wysocy rangą 

strażacy, przedstawiciele melioracji, odbyły się spotkania, a potem jeszcze podsumowania 

akcji. 

Druga sprawa o której mówiłem już kiedyś, a toczy się dalej to jest sprawa projektowania 

przez WZIR na zlecenie i pieniądze Urzędu Miasta w Kędzierzynie- Koźlu wałów pomiędzy 

Rogami a Poborszowem. Miasto chciało zaprojektować wał w poprzek biegu rzeki, który by 

wchodził w Łęg Zdzieszowicki i teren, który jest objęty ochroną Natura 2000, na to nie 

uzyskało zgody więc chcą przed lasem zaprojektować wał w poprzek. W moim odczuciu 
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specjalnie to sensu nie ma. Miasto dało pieniądze tylko na kawałek tego wału. Gdyby on 

dochodził pod górkę, jak się jedzie krajówką to jest zbocze w dół, gdyby on dochodził aż tutaj 

to ma to jakiś sens, ale on się kończy w połowie i dalej woda będzie miała ujście do tyłu. 

Miasto uważa, że na terenie miasta wały są wykonane duże, wysokie, w stronę Cisku do 

granicy z województwem śląskim będą dokończone, tutaj się woda wylewać nie będzie, 

będzie się wylewała na drugą stronę, niech się martwią inni. Natomiast tu istniało zagrożenie, 

że po przekroczeniu Koźla, w Koźlu Rogach już, tam wałów nie ma, lasem od tyłu będzie 

zalewało Koźle Rogi i miasto, więc wymyślono, że wybudują wał w poprzek żeby ich tam nie 

zalewało. Przy wodzie, takiej jaka była w 1997 r. to i tak by ich zalało, bo nie wiem, czy na 

taką wysokość będzie tam zaprojektowany. Temat budzi emocje, szczególnie w Mechnicy, 

Poborszowie, rozmawiałem z Regionalną Dyrekcją Ochrony Środowiska w Opolu i będzie 

zorganizowane spotkanie w Poborszowie z mieszkańcami Mechnicy i Poborszowa, w tej 

sprawie przyjadą projektanci i przedstawiciele Wojewódzkiego Zarządu Urządzeń Melioracji 

Wodnych z Opola, będą tłumaczyli na czym cała inwestycja będzie polegać. 

Radna- V. Nabrdalik: Pan Wójt wspomniał o spotkaniu z Marszałkiem Województwa na 

temat szkolnictwa zawodowego. Czego dotyczyło. 

Wójt- M. Wojciechowski: To było bardziej spotkanie, na którym Marszałek oczekiwał od 

przedstawicieli firm, tam byli zaproszeni głównie przedsiębiorcy, jakby sprecyzowania jakie 

kierunki w szkolnictwie zawodowym mają przyszłość w najbliższych latach. Wniosek, który 

mi się nasuwa to taki, że jednak będzie zmieniony nacisk na kierunki kształcenia. Kosztem 

zmniejszenia ilości uczniów w szkołach ogólnokształcących będą zwiększane ilości miejsc do 

uczenia w szkołach zawodowych, średnich. Tak jak było kiedyś. 

Radny- B. Dembończyk: Mam dwa pytania, pierwsze dotyczy wysypiska, co Remondis ma 

zamiar tam robić, i w jakiej formie to będzie realizowane, sprzedane, darowane, przekazane. 

Drugie, czy myśmy korzystali z TUW, czy otrzymaliśmy coś od nich i czy były problemy? 

Wójt- M. Wojciechowski:  Odpowiem na drugie pytanie, cztery szkody były zgłoszone do 

TUW, drobne. Nie było nigdy problemów z uzyskaniem odszkodowania. Stawki 

ubezpieczenia są dużo niższe. Za to, że jesteśmy członkami TUW to od ręki mamy 10% 

zniżkę, jesteśmy w radzie to kolejne 25%. TUW funkcjonuje na zasadzie takiej, jak ma zysk 

to ten zysk nie rozdaje tylko kosztem tego zysku obniża albo nie podwyższa składek na rok 

następny albo zwiększa zakres ubezpieczenia. Pomimo tego, że nas obsługuje broker 

ubezpieczeniowy, to jak ogłosił przetarg to i tak TUW wygrał ofertę. 

Odnośnie pierwszego pytania. Nie wiem w jakiej formie to będzie. Sugerując sprzedaż tego, 

wydawało mi się, że to jest najlepsze i najrozsądniejsze rozwiązanie. Ktoś to sobie uprzątnie, 
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nie ma lepszego rozwiązania. Być może, że dziś będzie tak samo. Jeżeli porozumiemy się z 

Remondisem, to po uprzątnięciu prze nich tego wysypiska być może, również będzie chciał 

na nim składować, te odpady, które nie wymagają wywożenia na RIPOK-i, czy instalacje 

przetwarzania odpadów komunalnych. Jest na rynku wiele zapytań o możliwości wywiezienia 

gruzu, ziemi tego typu rzeczy, które nie wymagają niczego innego po za poza wsypaniem ich 

do dziury. Przy czym na to musi mieć ktoś zgodę, tę zgodę mają firmy, które zajmują się 

gospodarką odpadami, gmina tego nie może, to tylko firmy, które mają w tym zakresie 

koncesje. 

Radny- W. Krybus: Do tego samego tematu, pytanie. Ile to by nas miało kosztować? 

Wójt- M. Wojciechowski: Na dzień dzisiejszy po oględzinach p. Dyląga, w 20.000 zł może 

by się zmieścił. 

Sołtys Sołectwa Łężce- J. Plesch: Czy na drodze w Pokrzywnicy ktoś będzie robił kontrolę? 

Wójt- M. Wojciechowski:  Być może na drogach wewnętrznych postawimy bloki betonowe, 

które skutecznie zapobiegną wyścigom samochodowym. 

Sołtys Sołectwa Większyce- K. Pogodzik: Przykro mi, ale muszę się odnieść do tego co pan 

powiedział na temat naszej drużyny. Spodziewałem się innej reakcji dzisiaj, jest to sukces 

działaczy i klubu. Myślałem, że pan wręczy list gratulacyjny na ręce naszych pań radnych, tu 

sukces drużyny, uzyskany ciężką pracą został ukarany. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Jestem po rozmowie z prezesem, 20 czerwca jest spotkanie klubu 

i przyjedziemy z pucharami i listami gratulacyjnymi. Tak zostało z prezesem ustalone, proszę 

nie mówić, że nie pamiętamy. Rzeczywiście jest to sukces. Tylko my mamy doświadczenia z 

tego typu sukcesami, przerobiliśmy już sukces IV-ligowy. 

Sołtys Sołectwa Większyce- K. Pogodzik: Druga kwestia wymogi boiska. Jest nieścisłość 

gdyż 160 siedzeń jest zamontowanych, 60% boiska jest ogrodzone, to zostało zrobione 

społecznie, największy koszt to są wiaty, które kosztują od 8.000 zł do 10.000 zł, na resztę 

ogrodzenia słupki mamy, brakuje siatki, cała robota zawsze była robiona społecznie, więc też 

to jakiś wkład jest i nawet, gdyby pan kupił materiał, nawet gdyby to kosztowało 50.000zł, to 

wkład własny pracy to rekompensuje. Tam firma, nie będzie musiała tego montować. 

Wójt- M. Wojciechowski: Proszę pokazać, gdzie dzisiaj w budżecie jest 50.000 zł, żeby to w 

ciągu dwóch tygodni wydać.  

Sołtys Sołectwa Większyce- K. Pogodzik: Brakują wiaty, które kosztują 10.000 zł, 

ogrodzenie powiedzmy też 10.000 zł to są wymogi, które musimy na już spełnić. 

Wójt- M. Wojciechowski: Na już, a następne dalej. To nie jest tylko to i więcej nie trzeba na 

już te, następne później. 
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Sołtys Sołectwa Większyce- K. Pogodzik: Tutaj będzie 20.000 zł na azbest, na już, nie 

spodziewane, na usunięcie, też niespodziewane, znalazło się. Wiem, że pan użył kwoty 

wysokiej, żeby postraszyć radnych. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Proszę mi udowodnić, że łącznie z siedzeniami to nie będzie 

kosztowało 50.000zł. 

Sołtys Sołectwa Większyce- K. Pogodzik: Sami to pomontujemy i tu jest oszczędność. Jeśli 

chodzi tylko o pieniądze to jest tyle możliwości oszczędzania pieniędzy w innych miejscach 

gdzie są różne inwestycje. Uważam, że to boisko nie będzie tyle kosztowało, a jeśli nawet to i 

tak damy własny wkład. Na już nam brakuje siatki i 240 siedzeń i dwie wiaty. 

Wójt- M. Wojciechowski: Kto będzie grał? 

Sołtys Sołectwa Większyce- K. Pogodzik: Drużyna? 

Wójt- M. Wojciechowski:  Skąd ludzie? 

Sołtys Sołectwa Większyce- K. Pogodzik: 50% z Większyc, składu podstawowego. 

Wójt- M. Wojciechowski: My pozbieramy zawodników z okolicznych gmin i będziemy ich 

utrzymywać. Swoim mieszkańcom mamy zapewniać warunki do uprawiania sportu i kultury 

fizycznej swoim mieszkańcom, nie obcym.  

Radny- J. Kołkiewicz: Prośbę do Wicewójta Domka na tej wspólnej komisji rozmawialiśmy 

na temat szkół. Jest jak jest, kadencja się kończy może to trzeba kiedyś rozwiązać, żeby pan 

Wójt przygotował tabelkę dotyczącą tej dotacji, ile szkoły powinny dostać ze względu na 

liczbę uczniów. 

Skarbnik Gminy- R. Słociak: Będzie to przygotowane na posiedzenie komisji. 

Radny- J. Kołkiewicz: Do tego boiska się odniosę. Cieszę się, bo to drużyna sąsiednia i taki 

awans jest godny uwagi to jest zasługa zawodników, działaczy. Znowu inwestować w drugie 

boisko to jest niedaleko, to są 3 km, jaki jest sens. Wójt mówił o Poborszowie, brakuje 

dwóch, trzech zawodników, po jednym sezonie wszystko się rozpada, awans się traci, potem 

nie ma kto grać. Młodzieży jest coraz to mniej. Nie wiem czy jest konieczne inwestowanie, 

czy nie można by się dogadać, sprawdzić na jeden sezon jak to wszystko funkcjonuje, czy 

jesteście w stanie utrzymać tę drużynę, zapewnić zawodników, a w późniejszym czasie 

pomyśleć o boisku. W odległości 3 km jest boisko Odry, później Reńska Wieś, każdy 

chciałby grać u siebie, to się robi dla swoich mieszkańców, ale to się może po roku skończyć. 

Piotr Pabisz- Pełnomocnik p. Skiba: Chciałbym w krótkich słowach, za nim państwo 

zastanowią się nad sytuacją zaistniałą na nieruchomości i rozpatrzą naszą skargę. 

Zweryfikować dane, które pan Wójt przedstawił, bo one są nieprawdziwe. Pierwszym 

sformułowaniem, które pan Wójt użył, była sugestia, że właściciel działki czekał specjalnie, 
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nie wiem w jakim celu, aż inwestycja na tej działce się zakończy dopiero wtedy zareagował. 

Jest to nie prawdą bo są e-maile, są daty kiedy właściciel został powiadomiony i dzień 

następny zareagował, starając się wstrzymać tę inwestycję, która już była zakończona. Dostał 

informację pan Skiba. Jeden z sąsiadów zrobił zdjęcia i przesłał mu e-mailem. Mam je przy 

sobie. Jak koparki wyrównywały teren po inwestycji. Inwestycja  trwała 3, może 4 dni. 

Następnie pan Wójt użył sformułowania, że pan Skiba zażądał odszkodowania w wysokości 

35.000 zł, że ma takiego pismo, chciałbym żeby pan Wójt pokazał to pismo, bo takiego pisma 

nie ma i nie było. Następnie musielibyśmy się wrócić do 2002 roku jak była planowana 

kanalizacja w wzmiankowanym rejonie, wówczas pan projektant nie otrzymał zgody na 

zaprojektowanie kanalizacji w takim kształcie. Następny moment 2007 rok wejście z częścią 

inwestycji polegającą na podłączeni tej nieruchomości, wejście na tę nieruchomość znowu 

bez zgody właściciela i podłączenie z tej nieruchomości sąsiedniej nieruchomości, czyli  

służebność gruntu, również nikt na to nie otrzymał żadnego pozwolenia. Teraz rok 2013 jak 

była przewidywana, dokończenie inwestycji polegające na podłączeniu posesji po drugiej 

stronie głównej drogi krajowej, pan Wójt odwiedził sąsiada od pana Skiby, prosząc o podanie 

namiarów telefonicznych, adresowych od właściciela tej działki i takowe namiary otrzymał, 

potem nie skorzystał z tej wiedzy, potem pan projektant, mamy również złożone na piśmie 

zeznania obydwu pań, które przemieszkują na tej posesji, wprowadził w błąd  te kobiety, 

powiedziały, że nie są właścicielami, że nie mają żadnych uprawomocnień, ten pan 

powiedział, że potrzebny jest podpis tylko do tego żeby mogli wjechać na posesję i ten podpis 

wówczas daje ta osoba, która mieszka na tej nieruchomości, co jest oczywiście kolejną 

nieprawdą. Potem 35.000 nigdy takiego pisma nie było, nie wiem na jakiej podstawie Wójt 

twierdzi, że takowe pismo wpłynęło. Telefonicznie była uzgadniana ugoda, co z tym faktem, 

bez zgody właściciela została rozkopana działka na długości 70 m i został dokonany przyłącz, 

bez zgody właściciela. W momencie uzgadniania ugody Wójt zadeklarował się, że w 

przeciągu dwóch dni zostanie udzielona odpowiedź, co Gmina w tym temacie postanowi. W 

tym momencie jak oczekiwaliśmy na odpowiedź Wójta, rano, dnia następnego weszła ekipa i 

wyciągnęła całą tę kanalizację z ziemi. Całą tę inwestycję, jakby nie było. Grunt nie został 

uporządkowany, mam tutaj również zdjęcia, jest ¾, czyli ok 120 m2 zrujnowanej zieleni, jest 

glina wyciągnięta, na szczęście po tej inwestycji było trochę deszczu i wyrosły tam  chwasty, 

co pan Wójt domniema, że jest trawnik taki jaki był, jest 30m2 betonowego podjazdu 

zrujnowanego w totalny sposób, przyznaję, że błędem jest w piśmie żądanie przywrócenia 

ogrodzenia, bo ogrodzenie, już stan tego ogrodzenia był przed inwestycją, to jest jeden błąd, 

który był w piśmie zawarty. Minęło już półtora miesiąca, zgodnie z literą prawa to pan Wójt 
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podpisywał wszystkie decyzje i porozumienia, pan Wójt oświadczył, że dysponuje wejściem 

na tę nieruchomość, więc od pana Wójta żądaliśmy przywrócenie nieruchomości do stanu 

pierwotnego, mija już 1,5 miesiąca, zgodnie z przepisami 30 dni powinno upłynąć, nic się tam 

nie dzieję, do dnia dzisiejszego. Pan Wójt rozbierając tę kanalizację nie powiadomił 

starostwa, nie powiadomił nadzoru budowalnego, nie uzyskał na te prace zgody zgodnie z 

kodeksem budowalnym to co wymaga zgody na postawienie wymaga również zgody na 

rozebranie. Kolejny błąd pana Wójta, dlatego chciałbym jeśli będzie powołane takie gremium 

do rozpatrzenia skargi, żeby państwo mieli pełną świadomość zdarzeń i nie polegali tylko na 

tym, co przedstawił w 90% nieprawdę tutaj pan Wójt. Dziękuję. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Rozpocznę od tego, dlaczego dzisiaj nie ma właściciela jest na 

miejscu w Reńskiej Wsi? 

Piotr Pabisz - Pełnomocnik p. Skiba: Pan właściciel ma inne sprawy. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Przysyła pana, gdzie pan nie jest pełnomocnikiem, tylko w 

połowie ma pan upoważnienia. 

Piotr Pabisz- Pełnomocnik p. Skiba: Mam przy sobie dwa upoważnienia, od pani Skiba. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Chyba je ma pan od dzisiaj. Posługiwał się pan upoważnieniem 

od jednej osoby. 

Piotr Pabisz- Pełnomocnik p. Skiba: Mam je od zawsze. W piśmie posługiwałem się od 

jednej osoby, a okazywałem panu dwa upoważnienia, które mam od samego początku. 

Wpłaciłem stosowną kwotę, że mogę się tymi pełnomocnictwami posługiwać. 

Wójt- M. Wojciechowski:  To o czym pan mówi, będzie podlegało weryfikacji nie inaczej 

jak w sądzie. Biegły określi ile się państwu należy odszkodowania.  Bez podstawy prawnej z 

budżetu gminy, nie może być tak, że wypłacam pieniądze. Żądanie było 35.000 zł. Uważam, 

że głównym winowajcą jest projektant, dlatego projektant przyznaje się do tego, za darmo 

przeprojektował i koszty usunięcia tego również z projektantem zostaną rozliczone. 

Piotr Pabisz- Pełnomocnik p. Skiba: Zrobił pan to świadomie, bo w 2013 r. szukał pan 

kontaktu ze szwagrem, otrzymał pan namiary, nie skorzystał pan z nich. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Dałem je projektantowi. 

Piotr Pabisz- Pełnomocnik p. Skiba: Pan projektant wysłał z pana pieczątką pismo, z datą 

sierpniową, wstecz podpisać umowę miesiąc temu. Jest takie pismo, które mam je przy sobie, 

z pana pieczątką i z pana podpisem, a wstecz się nie podpisuje dokumentów. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Od tego są sądy niech weryfikują. 

Piotr Pabisz- Pełnomocnik p. Skiba: My chcemy naprawienia szkód i żeby pan przeprosił. 



12 

 

Wójt- M. Wojciechowski:  Z płotu pan się łaskawie wycofał. Byłem tam wczoraj i na tym 

wyrównanym miejscu widziałem  rosnącą świeżo trawę. 

Piotr Pabisz- Pełnomocnik p. Skiba:  To są chwasty, tam jest glina. Niech pan wejdzie na tę 

działkę i zobaczy jak wygląda lewa strona działki ta ¼, a jak wygląda ¾ zrujnowane przez tę 

firmę. 

Wójt- M. Wojciechowski: Tak samo jak wyglądało przedtem. 

Piotr Pabisz- Pełnomocnik p. Skiba: Nie tak samo, nie ma drzew owocowych, które tam 

były. 

Radny- M. Polanik: Jedną rzecz podpowiedzieć, jeżeli to jest wina projektanta, każdy 

projektant jest ubezpieczony od odpowiedzialności zawodowej, więc się zastanawiam za nim 

zaczniemy się sądzić nie lepiej porozmawiać z projektantem. 

Wójt- M. Wojciechowski: Czy nie lepiej porozmawiać z właścicielem jest tutaj w Reńskiej 

Wsi. Prosiłem żeby się pojawił. 

Piotr Pabisz- Pełnomocnik p. Skiba: Właściciel chce naprawienia szkody. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Niech ktoś ją wyceni. Szkodę wyrządziła firma nie wójt. Firma 

wyrządziła panu szkodę. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel zarządził 5-cio minutową przerwę do godz. 1520. 

Ad. 5 Po przerwie Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel wznowił obrady sesji od pkt 8 

porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel powitał panów Prezesów lub przedstawicieli 

poszczególnych jednostek Ochotniczy Straży Pożarnych, Komendanta Gminnego OSP- 

Zbigniewa Bustryckiego, Inspektora ds. OSP w U. G.- Stanisława Sernackiego. 

Komendant Gminy OSP- Zbigniew Bustrycki przedstawił informację stanowiącą załącznik 

do protokołu. 

Wiceprzewodniczący Rady- Z. Steuer odczytał informację Prezesa OSP Długomiłowice o 

stanie jednostki, stanowiącą załącznik do protokołu. 

Prezes OSP Gierałtowice- Łężce- Rajmund Kolenda przedstawił informację o jednostce 

ochotniczej straży pożarnej, stanowiącą załącznik do protokołu. 

Prezes OSP Mechnica- Kamionka- Jan Greinert: OSP Mechnica- Kamionka liczy 32 

członków czynnych, 180 wspierających, 5 honorowych. Przy jednostce działa orkiestra dęta, 

która prezentuje się na przeglądach wojewódzkich, regionalnych, na festiwalu orkiestr 

mniejszości niemieckiej i innych przeglądach. Jednostka jest włączona do Krajowego 

Systemu Ratowniczo- Gaśniczego od 2012. Jednostka posiada na swoim wyposażeniu 3 

samochody; ciężkie- Jelcz, Magirus- 2500, lekki ratownictwa technicznego Mercedes, dwie 
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pompy szlamowe, dwie pompy pływające, trzy motopompy, posiadamy dwie piły, jedna do 

drewna, druga do stali, również nożyce rozpieraki Luckas i podstawowy sprzęt ratowniczo- 

gaśniczy. 

Członek Zarządu OSP Poborszów-  Rudolf Segrodnik przedstawił informację o jednostce 

ochotniczej straży pożarnej, stanowiącą załącznik do protokołu.  

Członek Zarządu OSP Pokrzywnica-Sebastian Wiecha: OSP Pokrzywnica posiada 19 

członków czynnych, 25 wspierających. Dysponujemy samochodem Lublin. W tym roku 

mieliśmy dwa wyjazdy do pożaru. Wyposażeni jesteśmy w dwa aparaty tlenowe, piłę 

spalinową. Dysponujemy zabytkową sikawką konną, wyjeżdżamy na zawody. Mamy dwie 

drużyny dziewczęce, chłopięce młodzieżowe, seniorów, mamy  dużą drużynę dziecięcą. Od 

wielu lat organizujemy zawody sikawek konnych dla dzieci i młodzieży. 

Naczelnik OSP Reńska Wieś- Jerzy Kowalski przedstawił informację o jednostce 

ochotniczej straży pożarnej, stanowiącą załącznik do protokołu. 

Inspektor ds. OSP w U. G.- S. Sernacki przedstawił informację o wyposażeniu i 

działalności jednostek OSP na ternie Gminy Reńska Wieś. 

Radna- V. Nabrdalik: Czego dotyczyły te fałszywe alarmy? 

Komendant Gminy OSP- Zbigniew Bustrycki: Obydwa fałszywe alarmy dotyczyły pożaru. 

Jednostka zajechała na miejsce, nie stwierdzono pożaru, albo ktoś szybko ugasił albo go w 

ogóle nie było. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel podziękował przedstawicielom jednostek OSP za 

uczestnictwo w obradach sesji i przedstawienie informacji. 

Ad. 6 Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel przekazał głos Skarbnik Gminy Reńska Wieś- 

R. Słociak, która odczytała uchwałę nr 98/2014 z dnia 16 kwietnia 2014 r. Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu w sprawie opinii o sprawozdaniu z 

wykonania budżetu Gminy Reńska Wieś za 2013 r., stanowiącą załącznik do protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel przekazał głos Przewodniczącej Komisji 

Rewizyjnej- U. Marks, która odczytała: 

- uchwałę nr 222/2014 z dnia 3 czerwca 2014 r. Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Opolu nt. opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Reńska 

Wieś w sprawie absolutorium za 2013 r., stanowiącą załącznik do protokołu, 

- opinię Komisji Rewizyjnej w sprawie sprawozdania finansowego Gminy Reńska Wieś za 

rok 2013, stanowiącą załącznik do protokołu, 

-  opinię Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu Gminy Reńska Wieś w roku 2013, 

stanowiącą załącznik do protokołu, 
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- uchwałę Nr 4/2014 Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Reńska Wieś z dnia 22 maja 2014 r. 

w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Reńska Wieś z wykonania 

budżetu gminy za rok 2013, 

- wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Reńska Wieś w sprawie udzielenia 

absolutorium Wójtowi Gminy za rok 2013 z tytułu wykonania budżetu, stanowiący 

załącznik do protokołu.  

Ad. 7 Projekt Uchwały Nr XLII/269/14 w sprawie zatwierdzenie sprawozdania 

finansowego za 2013 rok 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel otworzył dyskusję w temacie. W związku z brakiem 

pytań odczytał w/w uchwałę, po czym zarządził głosowanie. Do głosowania przystąpiło 14 

obecnych radnych. W głosowaniu radni jednogłośnie opowiedzieli się za przyjęciem uchwały, 

14 głosów „za”. 

Ad. 8 Projekt Uchwały Nr XLII/270/14 w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi 

Gminy Reńska Wieś za 2013 rok 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel odczytał projekt w/w uchwały po czym zarządził 

głosowanie. Do głosowania przystąpiło 14 obecnych radnych. W głosowaniu radni 

jednogłośnie opowiedzieli się za przyjęciem uchwały, 14 głosów „za”. 

Ad. 9 Projekt UCHWAŁY Nr XLII/272/14 w sprawie zmiany bud żetu gminy na 2014 

rok  

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel przekazał głos, Skarbnik Gminy- R. Słociak, która 

omówiła projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 

Radny- Z. Steuer: Dlaczego zmieniamy fundusz alimentacyjny? 

Skarbnik Gminy- R. Słociak: Zmieniamy kategorię ze świadczeń na wydatki bieżące. Nie 

pozbawiamy nikogo świadczeń. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel zarządził głosowanie. Do głosowania przystąpiło 14 

obecnych radnych. W głosowaniu, radni jednogłośnie opowiedzieli się za przyjęciem uchwały 

(14 głosów „za”). 

Projekt UCHWAŁY Nr XLII/273/14 w sprawie zmian w wi eloletniej prognozie 

finansowej Gminy Reńska Wieś  

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel zarządził głosowanie. Do głosowania przystąpiło 14 

obecnych radnych. W głosowaniu, radni jednogłośnie opowiedzieli się za przyjęciem uchwały 

(14 głosów „za”). 
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Projekt UCHWAŁY Nr XLII/274/14 w sprawie zmiany uch wały nr XLI/268/14 w 

sprawie udzielenia pomocy finansowej jednostce samorządu terytorialnego  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy- D. Rak odczytała projekt w/w uchwały, po czym 

zarządziła głosowanie. Do głosowania przystąpiło 14 obecnych radnych. W głosowaniu radni 

jednogłośnie opowiedzieli się za przyjęciem uchwały (14 głosów „za”). 

Projekt UCHWAŁY Nr XLII/274/14 w sprawie przyj ęcia zmiany Statutu Związku 

Gmin Śląska Opolskiego w Opolu 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy- D. Rak odczytała projekt w/w uchwały, po czym 

zarządziła głosowanie. Do głosowania przystąpiło 14 obecnych radnych. W głosowaniu radni 

opowiedzieli się za przyjęciem uchwały, 13 głosów „za”, 1 radny- B. Dembończyk głosował 

przeciw. 

Projekt UCHWAŁY Nr XLII/275/14 w sprawie przyj ęcia zmian Statutu Związku 

Mi ędzygminnego "Czysty Region" z siedzibą w Kędzierzynie – Koźlu, 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy- Z. Steuer  odczytał projekt uchwały, po czym otworzył 

dyskusję. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Wystąpiły problemy w momencie kiedy, wystąpiły gminy, 

szczególnie kiedy wystąpiła gmina Głogówek ze związku. Okazało się, że ten okres kiedy 

wystąpiła minął i wystąpiła skutecznie. Natomiast, co z opłatami od tych mieszkańców, 

którzy nie złożyli w ciągu roku. Generalnie chodzi o to żeby związek, który za ten czas 

obsługiwał te gminy umiał te zaległe opłaty na swoje konto pozyskiwać, to jest jedna rzecz. 

Druga, co z  umową z firmą. Przetarg na odbiór odpadów można ogłosić na 3 lata. Skutecznie 

ze związku można wystąpić w ciągu jednego roku, a jak się podejmie w odpowiednim czasie 

przed końcem czerwca to tak właściwie w ciągu 6, 7 miesięcy można skutecznie wystąpić, ze 

związku. A związek zawarł umowę z firmą na okres, który jeszcze będzie trwał rok. Co dalej. 

Gmina wystąpiła ze związku, firma mam umowę ze związkiem, może wystąpić o 

odszkodowanie za ten czas kiedy nie może wykonywać usługi, chodzi o to, że albo gmina 

przejmuje tę umowę z tą firmą, która wygrała przetarg albo ponosi koszty rozwiązania 

umowy z tą firmą przez związek. Tu jest podjęta próba, w pierwszym paragrafie, jakby w 

zakresie obowiązków, które gminy przekazały związkowi, związek mógł uchwalić regulamin 

jednolity dla gmin. Myśmy regulamin utrzymania czystości i porządku w większości 

dostosowali do tych regulacji, niektóre były obligatoryjne, a nawet niektóre gminy zmieniały 

w tym zakresie. Ogłasza się przetargi jednolite dla całego związku, a gmina ma inny wymóg, 

np. związek pisze, że odpady biodegradowalne będzie zbierał w workach, a gmina uchwaliła, 

że w pojemnikach, już jest problem. Orzeczenia w tej materii są różne w różnych 
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województwach. W Województwie Wielkopolskim jest zgoda na to żeby związek mógł 

uchwalać w tym podstawowym zakresie regulamin dla gmin członków związku, natomiast w 

łódzkim, Wojewoda mówi, że nie, każda ma uchwalać swój, w naszym województwie nie 

było takiej próby. To jest próba podjęta przez związek i nie wiadomo, jak ona się skończy. 

Być może wojewoda też powie że nie wolno regulować. 

Radna- D. Rak: Będzie to miało wpływ na nasz regulamin, kto powierza związkowi 

międzygminnemu zadania? Jest napisane uchwalenie regulaminu  w części powierzonej 

związkowi zadań oraz uchwalenie regulaminów w tym zakresie. Czyli nie dla gmin tylko w 

tym zakresie zadań, które zostały powierzone związkowi międzygminnemu. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Jeżeli my powierzyliśmy gospodarkę odpadami i ta zmiana 

zostanie zaakceptowana przez wojewodę, to wtedy związek uchwali jeden regulamin i on 

będzie obowiązywał we wszystkich gminach. 

Radna- D. Rak: Na jakim poziomie jest to przekazanie zadań związkowi? W tej chwili 

związek nie ma takich uprawnień. Czyja to będzie decyzja? 

Wójt- M. Wojciechowski:  Jeżeli wszystkie rady gmin, 12 gmin, które są w związku przyjmą 

tę zmianę w statucie, a wojewoda jej nie uchyli to wtedy związek opracuje jeden regulamin 

dla wszystkich gmin. Nie wszystkie zadania zawarte w regulaminie są scedowane związkowi. 

Jest kilka takich rzeczy, które nie są scedowane. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy- Z. Steuer zarządził głosowanie. Do głosowania 

przystąpiło 14 obecnych radnych. W głosowaniu radni opowiedzieli się za przyjęciem 

uchwały (9 głosów „za”), 5 Radnych wstrzymało się od głosu: B. Dembończyk, J. 

Kołkiewicz, V. Nabradlik, M. Polanik D. Rak. 

Projekt UCHWAŁY Nr XLII/276/14 w sprawie sprzeda ży nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Reńska Wieś – działka 31/36 obręb Komorno  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy- Z. Steuer  odczytał projekt uchwały, po czym otworzył 

dyskusję. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Przejmując Komorno mówiłem, o tym, że obiektu tego, który jest 

nazywany zameczkiem z budżetu gminnego remontować nie będziemy, bo on będzie 

wydzielony i przeznaczony do sprzedaży. Przygotowanie do sprzedaży trwało dość długo. 

Jest zrobiony i zatwierdzony podział geodezyjny w związku z tym można podjąć uchwałę, 

kolejne będzie zlecenie wyceny tej nieruchomości, następnie ogłoszenie przetargu  i sprzedaż. 

Połową uzyskanej kwoty dzielimy się z powiatem, po potrąceniu kosztów związanych ze 

sprzedażą. Czyli koszty podziału, koszty wyceny przed podzieleniem na pół i to jest odjęte. 

To jest cały teren objęty ochroną konserwatora. 
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Obrady opuścił Radny- W. Krybus. Obecnych 13 radnych. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy- Z. Steuer zarządził głosowanie. Do głosowania 

przystąpiło 13 obecnych radnych. W głosowaniu radni opowiedzieli się za przyjęciem 

uchwały (13 głosów „za”). 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel zarządził 5-cio minutową przerwę. 

Obecnych 14 radnych ze statutowego składu 15 radnych. 

Po przerwie Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel wznowił obrady sesji. 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel: Wszystkie statuty były konsultowane na 

zebraniach wiejskich. 

Projekt Uchwały Nr XLII/277/14 w sprawie Statutu Sołectwa Bytków 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel zarządził głosowanie. Do głosowania przystąpiło 14 

obecnych radnych. W głosowaniu, radni opowiedzieli się za przyjęciem uchwały (12 głosów 

„za”), 2 Radnych: B. Dembończyk, D. Rak wstrzymało się od głosu. 

Projekt Uchwały Nr XLII/278/14 w sprawie Statutu Sołectwa Dębowa 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel zarządził głosowanie. Do głosowania przystąpiło 14 

obecnych radnych. W głosowaniu, radni opowiedzieli się za przyjęciem uchwały (12 głosów 

„za”), 2 Radnych: B. Dembończyk, D. Rak wstrzymało się od głosu. 

Projekt Uchwały Nr XLII/279/14 w sprawie Statutu Sołectwa Długomiłowice 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel zarządził głosowanie. Do głosowania przystąpiło 14 

obecnych radnych. W głosowaniu, radni opowiedzieli się za przyjęciem uchwały (12 głosów 

„za”), 2 Radnych: B. Dembończyk, D. Rak wstrzymało się od głosu. 

Projekt Uchwały Nr XLII/280/14 w sprawie Statutu Sołectwa Gierałtowice 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel zarządził głosowanie. Do głosowania przystąpiło 14 

obecnych radnych. W głosowaniu, radni opowiedzieli się za przyjęciem uchwały (12 głosów 

„za”), 2 Radnych: B. Dembończyk, D. Rak wstrzymało się od głosu. 

Projekt Uchwały Nr XLII/281/14 w sprawie Statutu Sołectwa Kamionka 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel zarządził głosowanie. Do głosowania przystąpiło 14 

obecnych radnych. W głosowaniu, radni opowiedzieli się za przyjęciem uchwały (12 głosów 

„za”), 2 Radnych: B. Dembończyk, D. Rak wstrzymało się od głosu. 

Projekt Uchwały Nr XLII/282/14 w sprawie Statutu Sołectwa Komorno 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel zarządził głosowanie. Do głosowania przystąpiło 14 

obecnych radnych. W głosowaniu, radni opowiedzieli się za przyjęciem uchwały (12 głosów 

„za”), 2 Radnych: B. Dembończyk, D. Rak wstrzymało się od głosu. 

Projekt Uchwały Nr XLII/283/14 w sprawie Statutu Sołectwa Łężce 
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Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel zarządził głosowanie. Do głosowania przystąpiło 14 

obecnych radnych. W głosowaniu, radni opowiedzieli się za przyjęciem uchwały (12 głosów 

„za”), 2 Radnych: B. Dembończyk, D. Rak wstrzymało się od głosu. 

Projekt Uchwały Nr XLII/284/14 w sprawie Statutu Sołectwa Mechnica 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel zarządził głosowanie. Do głosowania przystąpiło 14 

obecnych radnych. W głosowaniu, radni opowiedzieli się za przyjęciem uchwały (12 głosów 

„za”), 2 Radnych: B. Dembończyk, D. Rak wstrzymało się od głosu. 

Projekt Uchwały Nr XLII/285/14 w sprawie Statutu Sołectwa Naczysławki 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel zarządził głosowanie. Do głosowania przystąpiło 14 

obecnych radnych. W głosowaniu, radni opowiedzieli się za przyjęciem uchwały (12 głosów 

„za”), 2 Radnych: B. Dembończyk, D. Rak wstrzymało się od głosu. 

Projekt Uchwały Nr XLII/286/14 w sprawie Statutu Sołectwa Poborszów 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel zarządził głosowanie. Do głosowania przystąpiło 14 

obecnych radnych. W głosowaniu, radni opowiedzieli się za przyjęciem uchwały (12 głosów 

„za”), 2 Radnych: B. Dembończyk, D. Rak wstrzymało się od głosu. 

Projekt Uchwały Nr XLII/287/14 w sprawie Statutu Sołectwa Pociękarb 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel zarządził głosowanie. Do głosowania przystąpiło 14 

obecnych radnych. W głosowaniu, radni opowiedzieli się za przyjęciem uchwały (12 głosów 

„za”), 2 Radnych: B. Dembończyk, D. Rak wstrzymało się od głosu. 

Projekt Uchwały Nr XLII/288/14 w sprawie Statutu Sołectwa Pokrzywnica 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel zarządził głosowanie. Do głosowania przystąpiło 14 

obecnych radnych. W głosowaniu, radni opowiedzieli się za przyjęciem uchwały (12 głosów 

„za”), 2 Radnych: B. Dembończyk, D. Rak wstrzymało się od głosu. 

Projekt Uchwały Nr XLII/289/14 w sprawie Statutu Sołectwa Radziejów 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel zarządził głosowanie. Do głosowania przystąpiło 14 

obecnych radnych. W głosowaniu, radni opowiedzieli się za przyjęciem uchwały (12 głosów 

„za”), 2 Radnych: B. Dembończyk, D. Rak wstrzymało się od głosu. 

Projekt Uchwały Nr XLII/290/14 w sprawie Statutu Sołectwa Reńska Wieś 

Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel zarządził głosowanie. Do głosowania przystąpiło 14 

obecnych radnych. W głosowaniu, radni opowiedzieli się za przyjęciem uchwały (12 głosów 

„za”), 2 Radnych: B. Dembończyk, D. Rak wstrzymało się od głosu. 

Projekt Uchwały Nr XLII/291/14 w sprawie Statutu Sołectwa Większyce 
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Przewodniczący Rady Gminy- K. Flegel zarządził głosowanie. Do głosowania przystąpiło 14 

obecnych radnych. W głosowaniu, radni opowiedzieli się za przyjęciem uchwały (12 głosów 

„za”), 2 Radnych: B. Dembończyk, D. Rak wstrzymało się od głosu. 

Ad. 10 Protokół Nr XLI/14 sesji Rady Gminy Reńska Wieś z dnia 23.04.2014r. w drodze 

zarządzonego głosowania został przyjęty jednogłośnie przez radnych (14 głosów „za”). 

Ad. 11 Zapytania i interpelacje.  

Sołtys Sołectwa Reńska Wieś- J. Kowalski: Ścieżka od strony placu buraczanego zarwała 

się, kiedy to będzie robione? 

Wójt- M. Wojciechowski:  Firma już wie, że ma to poprawić. Będziemy egzekwować. 

Sołtys Sołectwa Reńska Wieś- J. Kowalski: Otrzymałem do zamontowania tablice ze 

ścieżką rowerową. Wszystko się zgadza, na tablicy jest ścieżka rowerowa, ale w plenerze jest 

tej ścieżki 200 m, a później jej nie ma. Czy ma sens w ogóle montowanie tej tablicy, skoro tej 

ścieżki nie ma. Przed lasem jak jest wyjazd na Naczysławki. Z jednej strony są kwiaty, a z 

drugiej buraki. To jest wszystko razem. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Tablice tworzył TSKN z Mechnicy. My tylko je odnowili śmy. Za 

treść odpowiada TSKN Mechnica. Należy ją zamontować w miejsce starej, w Reńskiej Wsi 

trzeba znaleźć dla niej nowe miejsce, w centrum miejscowości. 

Radny- W. Krybus: Obojętne gdzie by nie stała, czy pod urzędem, czy pod lasem, ona nie 

odzwierciedla rzeczywistości to wprowadza ludzi w błąd. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Nie ma tej drogi w ogóle? 

Sołtys Sołectwa Reńska Wieś- J. Kowalski: Nie ma, jest zaorana. 

Wójt- M. Wojciechowski:  W mapie droga jest, tylko nie ma jej w terenie. Zgłasza pan taki 

problem to sprawdzimy, może trzeba będzie tę drogę odtworzyć. 

Sołtys Sołectwa Reńska Wieś- J. Kowalski: Nasi rolnicy przeorują, zaorują drogi gminne, 

transportu rolnego. Paliła się przyczepa z sianem pod Dębowa, dwie kozielskie jednostki 

wyjechały, jedna dojechała, druga nie dojechała ze względu, że ugrzęzła. Prosiłbym żeby 

jednak tego nie robić. Przyczepa się paliła, ale jak się będzie palił kombajn, żadna jednostka 

nie dojedzie, bo nie ma twardego podłoża, to nie są jednostki lekkiego typu. 

Zostały sprzedane garaże, w Komornie, ile wpłynęło pieniędzy do naszego budżetu? 

Wójt- M. Wojciechowski:  Garaże kosztowały ok 7.000 zł,  8.000zł,  nie zostały sprzedane 

wszystkie. Sprzedanych zostało osiem, dziewięć, niecałe 30.000 zł na pół ze starostwem. 

Część garaży jest do sprzedaży. 

W ramach subregionu mamy złożony wniosek żeby dokończyć drogę od poligonu do 

Bytkowa i chcemy połączyć wodociągi od Pokrzywnicy, od poligonu ponieważ dostaniemy 
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pieniądze na wodociąg. Połączymy od poligonu do łężyckiego, wtedy te ciśnienia by się 

wyrównywało. 

Parę zdań wyjaśnień na temat inwestycji. Rada Gminy uchwala zadanie inwestycyjne, np. 

zaprojektowanie wodociągu, czy kanalizacji w Łężcach, następnie gmina ogłasza przetarg na 

wykonanie dokumentacji. Ktoś ten przetarg wygrywa i ma uzyskać pozwolenie na budowę. 

Praktycznie wygląda to w ten sposób, że ten projektant ogląda wioskę i najczęściej 

przychodzi z koncepcją poprowadzenia sieci i pyta, co my myślimy. Jak jest to logiczne i nie 

powoduje niepotrzebnych kosztów, to zgadzamy się. Wyciąga wykaz działek, które są po 

trasie i właścicieli. Kiedyś była praktyka taka, że szedł z projektem umowy do ludzi, którzy 

podpisywali, potem podpisywałem ja. Ludzie e nie chcieli podpisywać umów inblanco, ktoś 

musi podpisać pierwszy tę umowę. Teraz jest tak ja podpisuje pierwszy ze swojej strony, 

projektant idzie po ludziach zbiera podpisy. Teraz przychodzi do budynku, gdzie nie ma 

właścicieli, są za granica. To jest duży problem. Gdyby trzymać się zasady do końca, że tylko 

właściciel ma prawo podpisać umowę, to my nie zrobimy żadnego zadania na terenie gminy. 

W tym roku w Łężcach projektant nie zrobi dokumentacji. Uczuliliśmy go, że chcemy mieć 

podpis od właściciela. Będą rzeczy nie do przejścia, bo właścicieli nie ma, np. zmarł i nie ma 

postępowania spadkowego. 

Radny- W. Krybus: Jest wpisany właściciel w ewidencji gruntów, jest postepowanie 

spadkowe, są spadkobiercy, a nie ma założonej księgi wieczystej nic nie zrobi. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Tu miało miejsce takie zdarzenie. Na podstawie takiej samej 

umowy z mieszkańcem, który był i twierdził, że jest w kontakcie z właścicielem. Musi być w 

kontakcie z właścicielem, bo mieszka w jego domu, twierdził, że właściciel o wszystkim  wie 

i podpisał. Od strony prawnej patrząc, pan twierdzi, że Wójt popełnił przestępstwo bo 

oświadczył, że dysponuje prawem do wykonania inwestycji. Nie popełniłem przestępstwa 

mam umowę. Pytanie czy ta umowa jest poprawna, czy nie. Ten, który ją podpisał z tamtej 

strony, czy on nie skłamał, że ma prawo, właściwie powinien powiedzieć, że nie ma prawa 

tego podpisać i takie przypadki mamy, ale jeżeli on podpisuje ze swojej strony umowę, 

twierdząc w dodatku, że jest w kontakcie z właścicielem to dlaczego ja mam uznawać że ja 

nie mam prawa wejść na tę posesję przy realizacji zadania. 

Kierownik Ref. Budownictwa i Ochrony Środowiska w U. G.- U. Szczypinska: Ta umowa 

jest w dwóch egzemplarzach, jak projektant zostawia komuś to ten ktoś kwituje odbiór tej 

umowy i zobowiązuje się do przekazania dalej tej informacji. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Gdyby rury były dalej w ziemi to my już dzisiaj możemy nie 

wejść na działkę nie wykopać tego i on będzie żądał odszkodowania nie wiadomo jakiego. Z 
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tymi odszkodowaniami jest różnie. Mamy jedną sprawę o wodociąg, sąd nie przyznał 

żadnego odszkodowania, chciano 5.000 zł jednorazowo i opłaty co miesiąc, sąd nie przyznał 

żadnego odszkodowania jeżeli chodzi o to jednorazowe, bo ta druga o miesięczne sprawa się 

toczy. Projektanci są ubezpieczeni. Projektant powiedział, tak, jeżeli będzie miał do 

zapłacenia karę to pierwsze co zrobi to do sądu poda tą panią, która to podpisała. Podpisała 

nieprawnie, bo nie miała prawa podpisać. 

Kierownik Ref. Budownictwa i Ochrony Środowiska w U. G.- U. Szczypinska: Łężce 

będą bardzo ciężkim projektem bo cała kanalizacja jest w obrębie dróg powiatowych 

będziemy płacić umieszczenie duże w pasie drogi pieniądze. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Patrząc dziś, to prawdopodobnie większość rur będzie 

umieszczona w drodze powiatowej. Tylko za umieszczenie rury trzeba zapłacić. Co roczna 

opłata za umieszczenie urządzenia w pasie drogowym. Mamy drugi taki przypadek na terenie 

gminy. 

Radny- B. Dembończyk: Jadąc od  boiska w dół koło pomieszczenia hodowców są znaki 

drogowe w bardzo złym stanie. 

Wójt- M. Wojciechowski:  Zrobimy, opracujemy całą tę „górkę” jako strefę ruchu, bez 

znaków. Tam jest większość znaków do wymiany. Zrobimy strefę osiedlową, bez znaków. 

Ad. 12 Zamknięcia XLII sesji Rady Gminy dokonał Przewodniczący Rady Gminy Reńska 

Wieś– K. Flegel, dziękując wszystkim za przybycie i udział. 

Obrady sesji zakończono o godz. 1750. 

Protokołowała: Aleksandra Kapuścińska 

 


